
 
 

Bestyrelsesmøde i Dansk Radiologisk Selskab 

 

22.maj 2019 i København til NCR. 

  

 

Deltagere: Charlotte Trampedach (CT), Anette Koch Holst (AKH), Thomas Vejborg (TV), Thomas Bjerre 

(TB), Kristina Rue Nielsen (KRN), Martin Lundsgaard Hansen (MLH) 

 

Dagsordenspunkter Opgaver /”hvem 

har aben” 

1. Valg af referent 

        TV valgt. 

 

 

2.  Opfølgning på sidste/tidligere bestyrelsesmøder: 

• Henv. fra LVS ang. Sagkyndige – Anettes udkast til svar 

(vedhæftet dagsorden) blev gennemgået og sendes nu af 

sted. 

• Opfølgning Poul Lundbeck og hustru fonden – det er 

fonden der finder en repræsentant fra radiologien; krav til 

medlemskab af DRS. 

• SST følgegruppe for faglig gennemgang af 

brystkræftscreeningsprogrammet.  

- Klinikchef og screeningchef Ilse Vejborg udpeget 

som repræsentant fra DRS.  

- DBCG kan finde en anden repræsentant der arbejder 

med området. 

• Inspektorer – der mangler inspektor fra nord 

• AI udvalg – Michael Brun Andersen (Gentofte Hospital) vil 

gerne være med sammen med Benjamin Rasmussen. 

Andre? F.eks Michael Boesen, Ole Grauman, Kim 

Sivesgaard. Udvalget skal til dels definere sig selv, men 

bl.a. have til formål at udbrede viden om AI og kan som 

første mål være med at udarbejde sessioner om AI til 

næste årsmøde. 

• 100 års fødselsdag – Hanne Heebøll (Bispebjerg og 

Frederiksberg Hospital) vil gerne være med til at 

planlægge.  

• Acta Radiologica: Acta fylder 100 år i 2021 og udgiver et 

særnummer om udviklingen i radiologi. Manuskriptet skal i 

 

 

 

 



review i efteråret 2020. Vi har fundet 2 potentielle der skal 

spørges.  

Send gerne forslag til emner og navne direkte til professor 

Mats Geijer mats.geijer@gu.se 

• Næste møde 28. august. Almindeligt heldagsmøde. 

Odense hos AKH 

 

 

3. Mødets emner:  

 

Intet hovedemne da det var et kort møde 

 

 

 

 

4. Formandens meddelelser 

• Se under opfølgning på tidligere møder 

 

 

 

 

 

 

5.  Næstformandens meddelelser 

• Se under opfølgning på tidligere møder 

 

 

 

 

6. Sekretærens meddelelser 

• Se under opfølgning på tidligere møder 

 

 

 

7. Kassererens meddelelser 

• Se under opfølgning på tidligere møder 

 

 

 

 

8. Bestyrelsesmedlem uden porteføljes meddelelser 

• Se under opfølgning på tidligere møder 

 

 

 

 

9. Suppleants meddelelser.  

• Intet nyt. 

 

 

 

10. Næste bestyrelsesmøde:  

• Møde i Odense hos AKH 28. August. Kl. 9.30 

Fokuspunkt til mødet: ? 

 

 

 

11. Evt. 

• Intet nyt. 

 

 

 

 

  

                 Hængepartier og ideer fra tidligere møder: 

 

 

 

mailto:mats.geijer@gu.se


• Mht. praktiserende læger og UL afventer vi yderligere. 

• Dual energy CT indeholder mange data der ikke alle 

rutinemæssigt kan ses igennem af beskrivende radiolog – 

hvordan med klagesager i den forbindelse? 

• Revision af arbejdsgrupper på hjemmesiden. 

• Årshjulet bliver revideret løbende. 

• Second opinion. Har vi nationale retningslinjer for, hvordan vi 

agerer, hvis vi er uenige i en beskrivelse af en given radiologisk 

undersøgelse, som vi bliver bedt om at vurdere sekundært? 

Klinisk konsekvens? Tillægsbeskrivelse? Skal man kontakte 

primærbeskriver? – AKH har skrevet et udkast til en vejledning 

– vi kigger på det til foråret. 

• Skal vi oprette et udvalg i AI? Vi overvejer det. 

• Der besluttes at der nu åbnes for medlemssiden hvor der er 

adgang til ACTA. MLH + TV har ikke nået det endnu. 

• Stempel til DRS – der mangler et logo i høj nok opløsning til at 

man kan få lavet stempel. MLH har ikke nået det endnu. 

• Forslag om folder om radiologi til medicinstuderende. 

• Manglende abdominal-radiologisk forening – vi forespørger 

igen flere abdominal-radiologer at de danner en forening.    

Vi tager det op igen til foråret. 

• Vi skal arrangere noget særligt i forbindelse med selskabets 

100 års dag.  

• Computerassisteret diagnostik er som omtalt på GF et ukendt 

område – vi kunne tage det som et emne til næste årsmøde.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


